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 א' אלול תשפ"ב 

 

 לכבוד

 פס-נעמה קאופמן

        מנכ"לית משרד החקלאות 
 החלטה על יבוא דבש הנדון: 

 . צנצנותטון דבש ב 560בא לאלתר של  י לי( 25.8.2022)מיום  חלטת השר ראינו, באכזבה ובצער, את ה

טעונת    לחקלאות  –, וכנובע מכך  דבוראותענף המדובר במהלך הרסני ל  כפי שהובהר, ולא אחת, אנו בדעה כי  

כולה וההאבקה  ונשקלו כל השיקולים  ,  לכל ההיבטים הרלוונטיים  ניתנה הדעת  אכן  בעינינו האם  רב  ספק 

 . המתחייבים, ותוצאת הדברים היא רעה ועגומה

מצא לידנו בדחיפות מענה ברור וממוסמך לשאלות המפורטות  בקש כי יועל מנת שנוכל לשקול את צעדינו, נ

 להלן: 

ידיעתנו,   .1 הודיע  למיטב  מכבר  למשרד לא  הדבש   מועצת  שערך  כי    החקלאות,  מנכ"ל  בידי  מבדיקה 

ם אחרות: כל הכמות  י. במיל2022המשווקים מלאי דבש בכמות הנדרשת לכל הצריכה הצפויה עד סוף  

 מעבר לצרכי השוק בשנה זו.חלטת השר היא הכלולה בה

 נבקש לדעת האם הערכת מועצת הדבש מקובלת עליכם?  

 אם לא, על  הערכת מי הינכם נשענים, ומה הערכתו? 

אל שרת הכלכלה, מציין השר כי אין בכמות זו כדי לערער את היציבות של  , כפי שנשלחה  השרהחלטת  ב .2

 היצרנים המקומיים. 

נבקש לדעת האם הדברים מבטאים את תוצאותיה של עבודת מטה שנעשתה טרם ההחלטה,  בגידרה  

נבחנו כל ההשלכות הצפויות של היצע עודף זה על הדבוראים והמשווקים, ואשר תוצאתה היא כאמור 

 בדברי השר? 

 אם המענה חיובי, נבקש לקבל מידע זה לעיוננו. 

 האם התבקשה עמדת הגופים המקצועיים במשרד החקלאות באשר ליבוא הנוסף?  .3

 )ככל שניתנה בכתב, נבקש לקבל העתק ממנה(  אם כן, מה היתה?

 . אם לא, מדוע לא התבקשה

האוצר  .4 שר  חתם  עליו  בה    16.6.2022ביום    הצו  יעשה  היבוא  כי  המקומי".  קבע  הגידול  ל"תנאי  תאם 

זאת,   לאור  השוק.  צרכי  על  העודף  ביבוא  מדובר  כי  מלמדות  באשר  העובדות  הבהרה  קבלת  על  נודה 

 לפרשנות ולנפקות שניתנו על ידכם לביטוי זה.

5.  ( המשרד שכמות מיכסות היבוא מותאמת  ( הבהיר  4469/22בתגובת המשרד לבג"ץ שהוגש מטעמנו 

 הייצור בפועל במהלך השנה.   חוסרים בשוק, תוך התאמה להתפתחויות לצרכי השוק, באופן שימנע

הדבר מתיישב , נודה על קבלת הסבר איך  לצרכי השוק  עודף על הנדרשה לאור העובדה שמדובר ביבוא  

 תצהיר שהוגש לבג"ץ? מה שנאמר ב עם 

, נבחנו גם השלכות עליות מחירים בשוק שנעשתה טרם קבלת ההחלטה  האם במסגרת עבודת המטה .6

 על התמורה המתקבלת בפועל אצל הדבוראים.  

 אם כן, מה ממצאי הבדיקה?



 

בדומה, נבקש לדעת האם נעשתה עבודת מטה לגבי ההשלכות שעלולות לנבוע מהיצע עודף זה של דבש   .7

 מיובא על ההאבקה של ענפי החקלאות השונים.  

 מבקשים לקבל מידע זה לעיוננו.אנו   –גם כאן, אם המענה חיובי 

כי היבוא המבוקש מיועד להביא לירידת המחירים הגבוהים, לכאורה,  לקראת    בהחלטתו הנ"ל, מציין השר .8

 חגי תשרי.

  שבועות   4, העתיד לחול בעוד  עוד לפני ראש השנה  עשיתחגי תשרי נרכישת הדבש לכמעט כל    כידוע,

 מכרז היבוא. כאשר טרם ניתן פרסום ראשוני ל ,זאת מהיום.

האם במסגרת עבודת המטה נבחן פרק הזמן המינימלי הנדרש מאז פירסום המכרז ועד יבוא הדבש, כך  

 שהמכרז יהיה אפקטיבי? 

 אם כן, נודה על קבלת המידע.

 בהחלטה גם מופיעה הערכה לפיה היבוא הנוסף יביא לגידול בצריכת הדבש.   .9

 על מה נשענת קביעה זו? 

 השוק? , או שהנושא נבחן אמפירית מול של היצע וביקוש האם זו רק תאוריה כלכלית בסיסית

על מנת להגן על עתיד ההאבקה,  כי  מעל דוכן הכנסת,    ובכלל זה גםשר החקלאות הצהיר, שוב ושוב,   .10

 בתמיכה ישירה לדבוראים.   ימצום המכסים יהא כרוךצ

ככל שהשר לא חזר בו מכוונתו זו, ובהינתן היבוא מושא מכתב זה, נבקש לדעת איך בכוונת השר להוציא  

כאשר   מנועה מקבלת אל הפועל את מתן התמיכות, במיוחד  והממשלה  אנו מצויים בתקופת בחירות 

  .התחייבויות כעין זו

 ? 2023עבודת המטה שערך המשרד, גובש מיתווה לענין יבוא בשנת  האם במסגרת  .11

 אם כן, מהו? 

 

 נודה על קבלת תשובותיכם המפורטות )והממוסמכות( בדחיפות ההולמת את הנסיבות. 

 

 

 בתודה ובברכה,

 דורון ליבנה

 ארגון מגדלי הדבורים  יו"ר

 

  

 העתק:  עודד פורר, שר החקלאות.

 אורנה ברביבאי, שרת הכלכלה.  

   ח"כ יאיר גולן, ס. שרת הכלכלה. 

 


